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En la Casa Consistorial del M. I. Ayuntamiento de Auritz/Burguete siendo las 19,00 
horas del día 17 de junio de 2021, se reunió el Ayuntamiento al objeto de celebrar 
sesión ordinaria con la asistencia de los Sres/as. Concejales/as D. Juan Miguel 
Juandeaburre Ainciburu, Dª. Ana Azanza Burusco y Dª Miren Oyarbide Lapazaran, bajo 
la presidencia del Sr. Alcalde D. José Irigaray Gil, actuando como Secretaria de la 
Corporación Doña Marisol Ezcurra Irure. D. Mikel Gaztelu Alonso, excusa su 
asistencia. 
 
1.- APROBACIÓN DE ACTAS DE SESIÓN DE 15 DE MARZO Y 3 DE MAYO 
DE 2021 
La Corporación acuerda por unanimidad, aprobar las actas de sesión de 15 de marzo y 3 
de mayo de 2021. 
 
2.- CONOCIMIENTO DE RESOLUCIONES DE ALCALDÍA EMITIDAS 
DESDE EL 12 DE MARZO HASTA EL 15 DE JUNIO DE 2021 
Informa el alcalde Sr. Irigaray, del contenido de las Resoluciones de Alcaldía de 12 de 
marzo a 15 de junio de 2021, que constan en el expediente de la sesión, dándose los 
miembros de la Corporación por enterados. 
 
3.- APROBACION INICIAL CUENTA 2020 
Actúa el Ayuntamiento en funciones de Comisión Especial de Cuentas 
Toma la palabra el alcalde Sr. Irigaray que informa del expediente de cuentas del 
ejercicio 2020 lo siguiente:  
Que resultan unas obligaciones reconocidas netas por importe de 418.041,62 euros, 
unos derechos reconocidos netos de 418.450,31 euros y un remanente de tesorería para 
gastos generales por importe de 275.691,87 euros y un resultado presupuestario tras las 
modificaciones y ajustes realizados por importe de – 896,97 euros. Se informa a su vez 
del acta de arqueo con unas existencias en caja a 31 de diciembre de 2020 de 
172.731,05 € (más 28.186,77+40.000,00 €), así como de la deuda viva a 31 de 
diciembre de 2020 de 68.186,77 €. Por último, señala que el grado de ejecución del 
presupuesto ha sido del 80,04%, habiéndose abonado el 97,29% de las obligaciones, 
cumpliéndose con los principios de sostenibilidad financiera y estabilidad 
presupuestaria. 
Tras lo cual, visto el expediente del Cierre de Cuentas de 2020, la Corporación acuerda 
por unanimidad: 
1.-Aprobar la “Cuenta General” formada por la Intervención.  
2.-Aprobar el “Informe de la Comisión Especial de Cuentas” y exponerlo al público en 
el tablón de anuncios el acuerdo por 15 días hábiles de conformidad con el artículo 
242.3 de la Ley Foral de Haciendas Locales de Navarra. 
 
4.- APROBACIÓN INICIAL PRESUPUESTOS 2021 
Presenta el alcalde Sr. Irigaray, el presupuesto municipal para 2021, que asciende a 
543.067 €, explica como novedades respecto a los gastos, la compra de una 
fotocopiadora, escáner, impresora que cumpla con la exigencias y normativa prevista 
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para seguir adelante con la administración electrónica, la ejecución de obras de 
infraestructuras ganaderas y de actuaciones forestales, pavimentación Ipetea y eficiencia 
energética con la renovación alumbrado público. Todas ellas, subvencionadas en mayor 
o menor medida. Añade que se intentará cumplirlo, la pandemia y la concesión de 
subvenciones marcarán el grado de ejecución del mismo. 
Debatidos los presupuestos, se acuerda por unanimidad, aprobar inicialmente las bases 
de ejecución, así como los presupuestos para 2021, procediendo a su exposición en el 
tablón de anuncios y en el Boletín Oficial de Navarra de conformidad con la Ley Foral 
de Haciendas Locales de Navarra. 
 
5.- APROBACIÓN INICIAL PLANTILLA ORGANICA 2021  
Toma la palabra el alcalde Sr. Irigaray, que junto con la aprobación de los presupuestos 
corresponde aprobar la plantilla orgánica anual. 
La corporación aprueba por unanimidad de forma inicial la siguiente plantilla orgánica 
para 2.021 
Funcionarios.  
Denominación del puesto: Empleado de Servicios Múltiples. Número de plazas: 1. 
Forma de provisión: Concurso-oposición. Nivel: E. Condiciones de ejercicio: Activo. 
Complemento de nivel 15%: Complemento de puesto de trabajo 15,77% Jornada 
completa.  
Relación nominal de funcionarios  
E.S.M.: Don Jesús Román Pedroarena Etulain  
Personal laboral fijo.  
Denominación del puesto: Auxiliar Administrativo. Número de plazas: 1. Forma de 
provisión: Concurso-oposición. Nivel: D. Condiciones de ejercicio: Activo. 
Complemento de nivel: 12%, Complemento de puesto: 28,35%, Complemento 
transitorio: 7,91%, Jornada: 28,56%.  
Denominación del puesto: Auxiliar Administrativo. Número de plazas: 1. Forma de 
provisión: Concurso-oposición. Nivel: D. Condiciones del ejercicio: Activo. 
Complemento de nivel: 12%, Complemento de Puesto: 28,35%, Complemento 
transitorio: 7,91%, Jornada: 28,56%.  
Denominación del puesto: Empleado de Servicios Múltiples. Número de plazas: 1. 
Forma de provisión: Concurso-oposición. Nivel: E. Condiciones del ejercicio: Activo. 
Complemento de nivel: 15%. Complemento de Puesto de trabajo 8,77% Jornada: 35%.  
Relación nominal de empleados fijos en régimen laboral.  
Auxiliar Administrativo: Doña Ana Isabel Erneta Erro.  
Auxiliar administrativo: Doña María José Garralda Zubiri.  
Empleado de servicios múltiples Doña Cristina Carra García.  
Personal laboral temporal.  
Denominación del puesto: Técnico de Euskera. Número de plazas: 1. Forma de 
provisión: Concurso-oposición. Euskera. Nivel: B. Condiciones del ejercicio: Activo. 
Complemento de Puesto 6,73% Jornada completa.  
Relación nominal de contratados laborales temporales.  
Técnico de Euskera: Doña Teresa Iribarren Larrea. 
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Servicios agrupados con los Ayuntamientos de Orreaga-Roncesvalles y Valle de Erro.  
Denominación del cargo: Secretario. Número de plazas: 1. Forma de la provisión: 
Concurso-oposición. Nivel A. Complementos puesto de trabajo: 40%, Incompatibilidad 
35% Jornada Completa.  
Relación nominal de personal contratado en régimen administrativo 
Ezcurra Irure, Mª Soledad. Secretaria interina. Situación: Activo. Antigüedad 
11/06/2012. 
 
6.- DETERMINACION FECHA BATZARRE (CUENTAS 2020 Y 
PRESUPUESTOS 2021) 
Toma la palabra el alcalde Sr. Irigaray que informa que de acuerdo con el artículo 8 de 
la ordenanza de batzarre, el Ayuntamiento con motivo de la aprobación de cuentas y 
presupuestos debe convocar un batzarre para dar cuenta de ambos expedientes a los 
vecinos, por ello propone celebrarla el viernes 5 de julio a las 19 h. 
Se acuerda por unanimidad, celebrar el batzarre anual de cuentas y presupuestos, el 
viernes día 5 de julio a las 19 h. en la Casa de Cultura de Auritz/Burguete. 
 
7.- ACUERDO MODIFICACION CATASTRAL DE PARCELA 160, POL. 5, 
PARAJE ARETXEKOSARO.  
Toma la palabra el alcalde Sr. Irigaray, que tras el acuerdo adoptado de 2 de noviembre 
sobre modificación catastral de la parcela 160, polígono 5, la técnica de catastro le 
informó que la finca en particular no solo tenía ese error de implantación del catastro 
del año 1990 en la zona del bahitegi donde el camino de Aetzubi, sino que además al 
oeste en la zona del actual aparcamiento (antes cementerio viejo); Polígono 5, Parcela 
catastral 161. La parcela del Ayuntamiento invade la de la propiedad privada y en la 
zona este está mal definido la linde con el actual camino, antes prado de Larralde o 
Bernatena. 
Llegados a este punto se acordó junto con la propiedad hacer un levantamiento 
topográfico de toda la finca realizado por el Servicio de Comunales en presencia de un 
representante de la propiedad y del propio alcalde que informa que es un levantamiento 
topográfico sencillo de realizar por que las referencias son muy claras. Por un lado, la 
pared del cementerio viejo, por otro lado, los fresnos del camino de Aetzubi que 
pertenecen a la propiedad y por último hay que tener en cuenta que los alambrados de la 
misma están sin renovar y son muy antiguos. Como resultado de la medición llevada a 
cabo salen dos parcelas, una de 917 m2 de comunal del Ayuntamiento y otra de 5.343 
m2 propiedad de Nieves Urdíroz Villanueva. Hasta la fecha todas las actuaciones 
llevadas a cabo se han hecho con el visto bueno de la propietaria que mostró su 
conformidad con el resultado de esta última medición. Si bien la misma ha fallecido, 
por lo que el ajuste realizado por la técnica de catastro se trasladará al Sr. Yoller 
Urdíroz con el fin de dar cuenta a los herederos. 
Se acuerda por unanimidad aprobar el nuevo informe redactado por el Servicio de 
Comunales y trasladar copia del mismo y acuerdo del Ayuntamiento a los herederos a 
través del Sr. Iñaki Yoller Urdíroz para su conocimiento y efectos oportunos.   
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8.- EXTERNALIZACION TRABAJOS ALGUACIL 
Toma la palabra el alcalde Sr. Irigaray que informando de que el Sr. alguacil se 
encuentra de baja por una larga temporada y de que la época estival es la de más trabajo, 
propone que parte de los trabajos a realizar como son cierre de acotados, corte de 
hierbas, mantenimiento de aguas, etc. se externalicen. 
Estando todos conformes, se acuerda por unanimidad externalizar los trabajos 
necesarios dando autorización al alcalde para que, previa información a la corporación, 
realice los contratos oportunos. 
 
9.- ACUERDO SOBRE FIESTAS PATRONALES SAN JUAN BAUTISTA 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que ha mantenido una reunión con la juventud porque 
tenían intención de organizar algún acto y para estudiar la posibilidad de su 
organización con motivo de las fiestas. Que la intención no era celebrarlas como 
siempre, pero si llevar a cabo algunas actividades. Teniendo en cuenta que tanto la 
Federación Navarra de Municipios y Concejos como la Consejería de Sanidad, 
recomiendan no celebrar las fiestas se les propuso organizar alguno concierto en la Casa 
de Cultura, pero los propios chavales que al principio estaban interesados en hacerlo, 
han declinado de su intención. Otra posibilidad es hacerlos actos como el año pasado, 
las dianas sin público, la misa del Patrón y el homenaje a los mayores, que cumpliendo 
con lo propuesto por el concejal Sr. Gaztelu y aprobado el pasado año de que la edad 
para homenajear sea a partir de los 80 años, este año toca homenajear a los mayores 
nacidos entre el 1936 y 1939. Añadiendo a estos la posibilidad del reparto del queso que 
se estudiará 
Debiendo ser prudentes dada la situación en la que seguimos encontrándonos, se 
acuerda por unanimidad, llevar a cabo únicamente los siguientes actos: Misa del Patrón 
y Homenaje a los mayores nacidos entre 1936 y 1939. 
 
10.- ADHESIÓN A LA ASOCIACION RED EXPLORA 
Toma la palabra el alcalde Sr. Irigaray que sobre la Asociación Red Explora informa de 
que se trata de una asociación de espacios o itinerarios naturales singulares que depende 
del Departamento de Proyectos Estratégicos y de Lursarea (Nasuvinsa). Se buscan 
enclaves para ponerlos en valor desde el respeto al medio ambiente. Estuvo viendo con 
ellos enclaves singulares y se propuso la zona de las Bordas de Arrobi, ya que se trata 
de un bosque “viejo”, con mucha biodiversidad y que además tiene relato histórico, 
explicándole que el Ayuntamiento se podría beneficiar de determinadas ayudas siempre 
que formáramos parte de la asociación. Por ello, habiendo conocido a la asociación y 
estando de acuerdo con el objeto social descrito en sus estatutos y entendiendo que es de 
interés para el municipio, propone adherirse a la misma.  
Estando todos conformes con la propuesta del alcalde Sr. Irigaray, se acuerda por 
unanimidad: 
1º.- Adherirse a la Asociación Red Explora  
2º.- Solicitar a la Junta Directiva de la Asociación Red Explora, que admita dicha 
solicitud y que acuerde la correspondiente alta en el Registro de entidades miembro, en 
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calidad de asociado. Declarando conocer y comprometiéndose a respetar los derechos y 
obligaciones que los Estatutos otorgan a sus asociados, 
 
11.- APROBACION MOCIÓN PROMOVIDA POR AYUNTAMIENTO DE 
ORBAIZETA Y JUNTA GENERAL DEL VALLE DE AEZKOA SOBRE 
INVESTIGACION CASO MIKEL ZABALZA 
Se informa por el alcalde Sr. Irigaray de la moción presentada por el Ayuntamiento de 
Orbaizeta y por la Junta General del Valle de Aezkoa sobre investigación del caso 
Mikel Zabalza, a la vista de la misma se acuerda por unanimidad aprobar la moción que 
se transcribe a continuación y adherirse a la misma, trasladando a ambas entidades el 
acuerdo adoptado:  
 
Declaración por la que se exige que se investigue y esclarezca la muerte del joven 
navarro Mikel Zabalza 
 
Mikel Zabalza (1952-1985) fue detenido junto a otras personas hace 35 años como 
miembro de ETA y llevado al cuartel de la Guardia Civil de lntxaurrondo de Donostia - 
San Sebastian. Mikel Zabalza entro vivo al cuartel y, 20 días después, apareció muerto 
en el río Bidasoa. 
 
¿Pero qué le pasó a Mikel Zabalza? Según la versión oficial, que en la actualidad sigue 
vigente, cuando en esa zona se estaba comprobando un zulo de ETA, Zabalza huyó de 
los guardias civiles, cayó al río y murió ahogado. Los detenidos con él denunciaron 
torturas y buena parte de la sociedad nunca creyó la versión de la Guardia Civil. 
 
El medio de comunicación Público publicó el 22 de febrero de 2021 grabaciones que 
evidencian que la muerte de Mikel Zabalza fue por las torturas sufridas en el cuartel de 
la Guardia Civil de lntxaurrondo. La grabación es una entrevista entre Luis Alberto 
Perote, coronel del CESID (Centro Superior de Información de la Defensa) en la época 
en que detuvieron a Mikel Zabalza, y el capitán de la Guardia Civil, Pedro Gómez 
Nieto, el cual estaba a las órdenes de Galindo. En dicha grabación se afirma que la 
muerte de Zabalza fue a causa de las torturas sufridas en Intxaurrondo, en concreto se 
dice que fue por la aplicación de la bolsa en la cabeza. En la misma grabación se 
puede escuchar a Gómez Nieto diciendo “se les ha ido de las manos, se les ha quedado 
en el interrogatorio". 
 
35 años después, pese a que todos los indicios apuntan a que Zabalza murió por las 
torturas que sufrió en el cuartel de Intxaurrondo, la familia sigue sin tener un 
reconocimiento oficial y nadie ha sido condenado. La familia Zabalza carece de verdad 
y, por ende, de justicia y reparación. Los tribunales han decretado en varias ocasiones 
el archivo de la causa por falta de pruebas, sin que se aclarase lo sucedido ni se 
determinasen responsabilidades. La impunidad de esta muerte no puede continuar. 
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Consideramos que estas grabaciones pueden ser un elemento clave en el caso y 
merecen ser tenidos en cuenta. 
 
Por ello, el Ayuntamiento de Auritz/Burguete, acuerda: 
 
1.- Rechazar la tortura como ejercicio de una violencia ilegítima y una vulneración de 
los derechos humanos. 
 
2.- Pedir al Gobierno de España la desclasificación total de todo lo relacionado con 
este expediente. 
 
3.- Exigir que, tras la aparición de unos audios en los que intervienen el capitán de la 
Guardia Civil Gómez Nieto y el entonces coronel jefe del Cesid Juan Alberto Perote, se 
investigue a fondo el contenido de los mismos con el fin de saber Ta verdad en torno a 
la muerte del joven navarro Mikel Zabalza. 
 
12.- SOLICITUD DE CESION ESCUELAS MUNICIPALES A LA SOCIEDAD 
DE CIENCIAS ARANZADI DURANTE EL PERIODO ESTIVAL 
Toma la palabra el alcalde Sr. Irigaray que informa que como han ido haciendo los 
pasados años, la Sociedad de Ciencias Aranzadi va a venir al yacimiento de Zaldua para 
proseguir con las excavaciones, por lo que solicitan nuevamente autorización para el 
uso de la escuela pública de Burguete. 
Se acuerda por unanimidad, autorizar a la Sociedad Aranzadi, al uso de las instalaciones 
de la escuela pública durante el periodo de vacaciones del alumnado. 
 
13.- SOLICITUD AYUDAS POLIGONOS INDUSTRIALES MUNICIPALES: 
URBANIZACION ACCESO IPETEA Y APROBACION PROCEDIMIENTO DE 
ADJUDICACION 
Toma la palabra el alcalde Sr. Irigaray que informando de la RESOLUCIÓN 157/2021, 
de 20 de abril, de la Directora General de Política Empresa, Proyección Internacional y 
Trabajo, por la que se aprueba la convocatoria de 2021 de subvenciones a la promoción 
de polígonos y locales municipales para el desarrollo de actividades económicas, 
propone solicitar ayuda para la pavimentación de acceso al polígono Ipetea.  
Estando de acuerdo con la propuesta formulada y visto proyecto redactado por 
Ingeniería Eunate, se acuerda por unanimidad lo siguiente: 
1º.- Aprobar el proyecto de PAVIMENTACION ACCESO A POLIGONO 
INDUSTRIAL IPETEA DE AURITZ/BURGUETE, redactado por Eunate Ingenieros 
con un presupuesto de 40.571,76 € IVA incluido. 
2ª.- Aprobar la solicitud de ayudas a la convocatoria de subvenciones para la promoción 
de polígono y locales municipales para el desarrollo de actividades económicas 2021. 
3º.- Al tratarse de una obra con un coste menor de 40.000 euros se aprueba la utilización 
del procedimiento de Régimen especial para contratos de menor cuantía, recogido en el 
artículo 81 de la Ley Foral 2/2018 de Contratos públicos de Navarra.  
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Se prevé que la formalización del contrato se lleve a cabo el 1 de agosto mediante 
resolución de alcaldía, siendo el plazo de ejecución de las obras de una semana, las 
mismas se ejecutaran en la segunda quincena del mes de agosto, iniciándose los trabajos 
el 18 de agosto y finalizando el 27 de agosto de 2021. 
4º.- Aprobar el siguiente plan financiero: 
“OBRA: PAVIMENTACION ACCESO A POLIGONO INDUSTRIAL IPETEA DE 
AURITZ/BURGUETE 
 
INVERSIÓN         
Importe obra IVA incluido y afecciones en su caso     40.571,76 €   
Importe honorarios IVA incluido        3.245,74 €   
             
Importe total de la inversión IVA incluido     43.817,50 €    
 
FINANCIACIÓN         
Aportación Plan Pirineo         7.644,36 € 
Aportación subvención Industria                 21.908,75€  
Remanente de Tesorería        14.264,39€   
       
Total Financiación                  43.817,50 €   
        
Si el importe auxiliable establecido en la subvención de industria fuera menor al 
importe previsto por la entidad local y por tanto la cantidad a financiar por ésta 
aumentara los recursos asignados a financiar este incremento se obtendrán de:  
 - Remanente de Tesorería, afectando la cantidad que corresponda a dicha 
obra.”     
 
14.- ADHESION A LA DECLARACION INSTITUCIONAL DE LA FEMP 
SOBRE LA PARTICIPACION DE LAS ENTIDADES LOCALES EN LA 
RECONSTRUCCION ECONOMICA Y SOCIAL DE ESPAÑA  
Se presenta por la Federación Española de Municipios y Provincias, a través de la 
Federación Navarra de Municipios y Concejos, Declaración institucional de la FEMP 
sobre la participación de las entidades locales en la reconstrucción económica y social 
de España con el fin de que las entidades locales se adhieran a la misma.  
Tras la lectura de la misma se APRUEBA por unanimidad la siguiente “Declaración 
institucional” trasladando el acuerdo a la FNMC para su conocimiento y efectos 
oportunos: 
 
1. Las Entidades Locales deberán recibir el 15 por ciento de los fondos que las 
Comunidades Autónomas recibirán de Europa -Fondos REACT-EU-, y del Gobierno de 
España en ayudas directas para PYMES y Autónomos, 15.000 millones de euros, una 
vez descontados los gastos de sanidad. 
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2. La distribución de estos fondos a los Ayuntamientos se determinará en función 
de la población, con una fórmula ad hoc para las Diputaciones, Cabildos y Consejos 
insulares. 
3. Solicitar la participación de las Federaciones Territoriales de Municipios, 
Provincias e Islas, para que se dirijan a sus correspondientes Comunidades Autónomas 
en demanda de esta exigencia. 
4. Trasladar el acuerdo a todas las Entidades Locales, a las CCAA y al Gobierno 
de España. 
 
15.- ADHESION A SOLICITUD DE MORATORIA DE POLIGONO EOLICOS 
Y SOLARES EN NAVARRA  
Vista la solicitud de adhesión a la moratoria de polígono eólicos y solares en Navarra 
realizada por la Coordinadora de Plataformas, visto que este problema afecta a toda 
España, la corporación estando conformes con el contenido del manifiesto, acuerda por 
unanimidad aprobar y adherirse al manifiesto que se transcribe a continuación, dando 
traslado del acuerdo a la Coordinadora-Plataformas-Moratoria 
 
“MANIFIESTO CONTRA LOS POLIGONOS EÓLICOS Y SOLARES 
¡¡MORATORIA YA 
Los efectos del cambio climático ya están aquí. Las emisiones de gases de efecto 
invernadero, relacionadas con el modelo de crecimiento ilimitado y de desarrollo 
existente en la actualidad, han elevado un grado centígrado la temperatura global 
terrestre respecto a los niveles preindustriales, según la comunidad científica. La 
cuestión ahora es hasta dónde se llegará y qué impactos se está dispuesto a asumir. 
 
El calentamiento es probable que lleve a un aumento de 1,5 grados centígrados entre 
2030 y 2035 si el mundo sigue el ritmo actual de emisiones de gases de efecto 
invernadero. Esto supone que se está en riesgo de incumplir el objetivo más ambicioso 
del Acuerdo de París -quedar por debajo del 1,5 en 2100- en poco más de una década. 
 
Para evitarlo se necesita una transición sin precedentes y de gran alcance en el sistema 
energético, en el transporte, en la industria, en la agricultura, en nuestra vida 
cotidiana…Si se quiere cumplir la meta del 1,5 se requiere una disminución global en 
2030 del 55% de las emisiones de dióxido de carbono (CO2) -el principal gas de efecto 
invernadero- respecto al nivel de 1990. En 2050, esas emisiones -que mayoritariamente 
proceden de los combustibles fósiles- deben haber desaparecido, e incluso antes, para 
2040. 
 
Con el actual modelo de crecimiento, depredador de recursos y generador de emisiones 
e impactos ambientales globales muy graves, nos acercamos hacia un punto de no 
retorno frente al cambio climático. Desde luego, no se trata de ser agoreros o de 
cargar las tintas para el futuro, pero la situación es muy grave, y se contempla no 
solamente el daño crítico a los ecosistemas, sino a la propia estructura de las 
sociedades tal como las conocemos. 
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En los últimos tiempos y frente a la crisis climática se está hablando de la necesidad de 
una transición ecológica y energética basada en un amplio despliegue de 
infraestructuras de fuentes de energías renovables. De esta manera estamos asistiendo 
a un desarrollo masivo y a gran escala de proyectos de instalaciones renovables a nivel 
del conjunto del Estado español, y Navarra no es una excepción. 
 
En nuestra comunidad actualmente se están tramitando nuevos y numerosos proyectos 
de generación de energía eléctrica mediante renovables, desde parque eólicos en 
Lesaka, Tierra Estella (Urbasa-Andia), Lizoain-Arriasgoiti, Esteribar, Olaibar, 
Ezkabarte, Valle de Egües, Anotzibar, Zona Media (Valdorba, Ujué, Murillo el Fruto, 
Tafalla, Artajona) a parques solares en la zona de la Sierra de El Perdón y Olite, entre 
otros. Sin olvidar la avalancha de proyectos eólicos y solares a lo largo de toda la 
Ribera. 
 
Realizar esos proyectos va a suponer graves impactos en los ecosistemas en los que se 
quieren asentar. Y, sin embargo, difícilmente van a contribuir a frenar los problemas 
climáticos indicados. Esto es así por los límites que tienen las energías renovables, que 
se pueden resumir en: 
 
• Son intermitentes y no están concentradas, por lo que es necesario instalar 
muchas más infraestructuras para conseguir la producción energética necesaria. 
 
• En general producen electricidad, cuando actualmente el consumo eléctrico en 
Navarra es el 20% de la energía consumida. Esto implica una necesaria 
reestructuración de la economía que no está siendo planificada. 
 
• Y, además, siguen siendo dependientes de la extracción de materias primas, 
muchas de las cuales son escasas y requieren de mucha energía y mucho impacto 
ambiental para conseguirlas. 
  
• Por eso creemos que una simple transición tecnológica no es capaz por sí sola 
de reducir las emisiones de gases de efecto invernadero. Las renovables no son 
suficientes para proveernos de la cantidad de energía que consumimos hoy en día. Es 
necesario hacer 
frente a ese derroche en el consumo de una manera planificada y democrática, o de lo 
contrario la cruda realidad se impondrá y reduciremos el consumo a la fuerza y sin 
planificación. 
• Y son emisoras netas de CO2 en los primeros años de vida (2,5 años en el caso 
de los parques eólicos, y 5 años en el caso de los fotovoltaicos), que son precisamente 
los años críticos para evitar que se sobrepasen determinados puntos de inflexión. 
 
Pero, además, si no se planifica adecuadamente el despliegue de las renovables, nos 
encontraremos con un territorio que ya no será capaz de mantener nuestras 
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necesidades. Como hemos dicho, las tecnologías renovables presentan marcados 
límites materiales y espaciales, en Navarra, y fuera de Navarra, y su desarrollo supone 
una nueva presión sobre el territorio, al requerir grandes extensiones de terreno, que 
pueden ocasionar graves impactos sobre la agricultura, el paisaje, la biodiversidad, los 
ecosistemas, y muchos aspectos más. 
 
Por todo ello, las entidades abajo firmantes queremos decir bien alto que la transición 
ecológica no puede quedarse en una mera sustitución de tecnologías fósiles por 
tecnologías renovables. Nuestra apuesta se basa en la generación distribuida y las 
pequeñas instalaciones renovables, que permiten una mayor compatibilidad con la 
ordenación del territorio, por su proximidad a los centros de consumo, así como una 
mejora de la eficiencia energética y la reducción del consumo energético, que no 
suponga continuar con el derroche actual. 
 
Una de las grandes ventajas de las renovables es su modularidad, que permite el 
desarrollo de instalaciones de pequeña escala con unos buenos niveles de eficiencia. 
Por ello, frente al modelo centralizado de lo grande, proponemos un verdadero modelo 
distribuido que acerque los puntos de generación al consumo y reduzca 
significativamente las pérdidas de transporte, aprovechando los recursos locales. 
 
Estamos ante un momento decisivo, ya que durante los próximos meses viene encima un 
aluvión de proyectos de renovables a gran escala en Navarra. En este contexto, 
consideramos que es necesario abrir un debate social amplio entre todos los 
estamentos implicados y la ciudadanía; y decidir si como sociedad somos conscientes 
de la emergencia climática; si estamos dispuestos y dispuestas a hacer prevalecer los 
valores medioambientales y sociales frente a los intereses económicos; si vamos a 
hacer un esfuerzo para reducir las necesidades energéticas, materiales de nuestra 
sociedad; si estamos dispuestos y dispuestas a cambiar nuestros hábitos y niveles de 
consumo y modo de vida, incluso a costa de perder algunas comodidades; si Navarra, 
desde la reflexión, el sosiego y la planificación democrática, puede ser un modelo de 
transición energética, o solo va a figurar en las estadísticas como mero productor de 
energía renovable; si somos conscientes de que las renovables también tienen límites, o 
seguimos pensando que la tecnología es la solución a todos los problemas que nos 
acechan; si queremos participar como ciudadanas y ciudadanos en la generación de 
nuestra propia energía, fortaleciendo el poder municipal y comunal, o vamos a 
permanecer como meros agentes consumidores, a merced de un modelo centralizado, 
propiedad del oligopolio energético; si queremos proteger nuestra agricultura, 
nuestras montañas, nuestros valles, nuestros pueblos, nuestro patrimonio 
medioambiental, nuestra diversidad cultural y nuestra forma de entender la naturaleza; 
o si realmente no apostamos por ello. 
 
El anteproyecto de Ley Foral de Cambio Climático y Transición Energética podía 
haber contribuido a sentar unas bases firmes con las que luchar contra el cambio 
climático; una gran oportunidad de modificar el modelo energético actual. No ha sido 
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así. Y el resto de legislación medioambiental es absolutamente insuficiente frente a la 
cantidad de macroproyectos de energías renovables que se nos viene encima. 
 
La necesidad de cumplir a tiempo con los objetivos de reducción de emisiones, el 
desmedido afán económico de las empresas energéticas, así como la falta de 
planificación para llevar a cabo el 
  
ingente despliegue de infraestructuras de energías renovables, pueden contribuir a 
agrandar el problema, en lugar de mitigarlo. Y luego ya será tarde. 
 
Ante esta grave situación exigimos al Gobierno y al Parlamento de Navarra que 
regulen y planifiquen, legislando adecuadamente el desarrollo renovable en nuestra 
comunidad. No permitamos que la precipitación, las prisas y los intereses económicos 
marquen el camino. No permitamos que en nombre de la transición energética 
volvamos a repetir los mismos errores, con modelos especulativos y de lucro. Es el 
momento de que la transición ecológica y energética que necesita nuestra comunidad 
esté a la altura de su paisaje, de su biodiversidad, de su cultura, de sus campos, de su 
agricultura, y de su ciudadanía. 
 
Mientras tanto, las entidades firmantes exigimos la inmediata suspensión de todos los 
procedimientos administrativos, actualmente en tramitación, de macro plantas eólicas, 
fotovoltaicas e infraestructuras asociadas. El objetivo de esta moratoria no es otro que 
permitir la elaboración de normas adicionales de gestión en materia de protección del 
medio para que el desarrollo de las instalaciones de generación sea efectivo y 
compatible con el entorno, la protección de la biodiversidad y de las comunidades 
sociales y su arraigo en el territorio.” 
 
16.- INFORMACION VARIA 
Cambios en la rueda de Carlos Leache Arrese. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que debido a un problema de tiempo para la preparación 
de la tierra para la siembra de la patata ha habido un cambio en la rueda de cesión a 
Carlos Leache habiendo cedido esta temporada la SAT Azanza y haciendo lo propio el 
próximo Iñaki Cilveti. 
La Corporación se da por enterada.  
Venta monte 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que recientemente se vendió en subasta pública el lote 
de madera de Urdandegieta sin que se subiese en el sexteo a Maderas Eciolaza por un 
importe de 24.600 € más IVA. Que por otra parte se le han adjudicado los árboles 
derribados en Antsobi por el temporal en octubre pasado en la cantidad de 700 € más 
IVA  
La Corporación se da por enterada.  
Actuaciones forestales. Renuncia trasmochos Arrobi 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que el pasado 14 de abril llegó la resolución sobre la 
convocatoria de actuaciones forestales siendo todas las actuaciones autorizadas para su 
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ejecución, varias han quedado fuera de subvención por falta de partida presupuestaria 
como por ejemplo todas las actuaciones propuestas para mantenimiento de caminos. 
Añade que se había concedido una partida para poda de trasmochos en las Bordas de 
Arrobi pero teniendo en cuenta que las actuaciones deben justificarse para el 7 de 
octubre se ha rechazado esa partida porque fisiológicamente hablando realizarla sería 
una barbaridad. 
La Corporación se da por enterada.  
Infraestructuras ganaderas. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que recientemente se han adjudicado las obras 
contempladas, por una parte, mejora de la manga de Antsobi y camino de Soroluzea a 
construcciones Bengoetxea de Urdax en 38.673 € más IVA y por otra el cierre de la 
muga con Orreaga/Roncesvalles en Soroluze, desde Joalegieta a Kuarentena en la 
postura (7.442 IVA incluido) a Zakarloa de Garralda. 
La Corporación se da por enterada.  
Marca. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que el pasado 15 de mayo se marcaron 195 UGMs para 
pastar en Lindus, Atalozti, Menditxuri y Antsobi a las que hay que añadir 20 más que 
resultan de la equivalencia del ganado ovino. 
La Corporación se da por enterada.  
Auzolan 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que el pasado 8 de mayo se hizo un auzolan consistente 
en parcheo de calles y caminos y retirada de parte de los tubex de Antufa y Abrau al que 
acudieron 40 personas. 
La Corporación se da por enterada.  
Adquisición de nueva fotocopiadora. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que se ha adquirido a Dinafax por un importe de 
4.121,80 € una maquina multiusos necesaria para la implantación la administración 
electrónica y cuyo coste ha sido subvencionado en un 25 % aproximadamente del gasto 
total. 
La Corporación se da por enterada. 
Cambio de luminarias 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que se ha presentado en el departamento de Industria a 
convocatoria de subvención de eficiencia energética el proyecto de cambio de faroles en 
el sector de la calle San Nicolás. Que por otra parte en breve se procederá a la 
adjudicación de la parte que debemos gastar por ayudas por la pandemia y que asciende 
a unos 22.000 €.  
La concejala Sr. Azanza propone gastar ese dinero en la sustitución de la tubería que va 
del manantial al depósito de aguas ya que es de fibrocemento por una de polietileno 
dada la peligrosidad del amianto. 
El alcalde Sr. Irigaray propone gastarlo en las luminarias ya que no está claro que ese 
dinero se pueda gastar en la tubería, no se sabe el coste que ello tiene y los plazos de 
gasto apremian. Que respecto al tema de la tubería de abastecimiento la idea es encargar 
una memoria valorada y presentar su ejecución al próximo Plan de Inversiones Locales 
que se prevé que se convoque este año. 
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Se acuerda por unanimidad invertir el dinero en el cambio de luminarias de vapor de 
sodio por tecnología leed. 
La Corporación se da por enterada.  
Actuación en el río Urrobi a la altura de Esondoa. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que se ha procedido con los permisos correspondientes a 
la retirada de un tapón que se había generado por la caída de dos alzas al cauce a la 
altura de Esondoa y Zaldutxipi y que estaban haciendo que en vez de discurrir por su 
cauce lo hiciese por medio del meandro. 
La Corporación se da por enterada.  
Mejoras del camino de Xuringoa. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que con motivo de la saca que está haciendo la colegiata 
de Girizu se puso en contacto con los promotores y han llegado al acuerdo que en vez 
de aportar canon por pasar por Arrosariobidea y Antsobi queden de forma permanente 
las mejoras que el maderista por su cuenta y para la extracción ha hecho en Xuringoa  
La Corporación se da por enterada.  
Reconocimiento mugas 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que se pondrá en contacto con el presidente del concejo 
de Aurizberri/Espinal para fijar una fecha durante este año y realizar el acostumbrado 
reconocimiento de mugas. 
La Corporación se da por enterada.  
Camino de Sorginaritzaga. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que se ha obtenido permiso para hacer una senda por 
Sorginaritzaga para dar servicio peatonal evitando la carretera a la casa de Labakieta tal 
como lo tiene las casa del Irrintzi  
La Corporación se da por enterada.  
Portillos del Camino de Santiago. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que dado que, al reiniciarse la ruta jacobea, los 
peregrinos dejan abiertos los portillos de Ugaldesaro y Mugakolarrea con el 
consiguiente peligro por la salida del ganado de Antsobi a la carretera ha optado por 
candar el primero y comunicar al Departamento de Medio Ambiente que gestione una 
solución al problema. 
La Corporación se da por enterada.  
Actividades culturales propias. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que dada la situación de pandemia que padecemos 
muchas cosas no se van a poder hacer, al igual que el año pasado se realizarán 
actividades controladas en la casa de cultura como una exposición y charla sobre El 
Hombre de Loizu, un conciero de Txistularis con motivo del recuerdo de la batalla de 
Noain, organizada junto con la Asociación Aezkoa una charla de Xabier Irujo sobre la 
batalla de Orreaga y en torno al quince de agosto una charla de Javier Goicoa Juango 
sobre el proceso de fabricación de tablillas para cubierta.  
Añade que se está trabajando con Nabarralde para celebrar un ciclo de conferencias en 
otoño y con el Departamento de Cultura para realizar algo dentro de la Jornada del 
Patrimonio. 
La Corporación se da por enterada. 
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Mesa del Pirineo. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que la Mesa del Pirineo ha trabajado además de las 
partidas económicas destinadas a la comarca, problemas comunes como la gestión de 
residuos inertes procedentes de obras del Pirineo, la problemática de salud, educación, 
piscinas fluviales o masificación de la zona. 
Que dentro de os temas económicos se está estudiando cómo gestionar los tres millones 
de euros procedentes de la enmienda que planteo EH-Bildu a los presupuestos generales 
del Estado  
La Corporación se da por enterada.  
Proyectos del Plan del Pirineo. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que dentro de la convocatoria de ayudas del Plan del 
Pirineo se han presentado tres proyectos, la mejora del acceso al polígono de Ipetea y 
dos proyectos de colaboración con Erro, Roncesvalles y Valcarlos, el estudio de 
creación de una empresa semipública de trabajos forestales y la mejora del Camino de 
Santiago en distintos tramos. 
La Corporación se da por enterada.  
Piscina fluvial de Antsobi. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que la CHE no va a permitir represas en el río si no 
están justificadas y que Salud Pública no autoriza el baño en la zona porque considera 
que las aguas no son aptas para el baño. Que en la misma situación están Otsagabia, 
Ezkaroz y Aurizberri/Espinal por lo que se han reunido para ver qué medidas se pueden 
tomar al respecto. 
La Corporación se da por enterada.  
Proyecto turístico de casa de los Maestros. 
El alcalde Sr. Irigaray, informa que dentro de la convocatoria para la identificación de 
Proyectos susceptibles de inclusión en el PASTD (Plan Autonómico de Sostenibilidad 
Turística en Destinos) se ha presentado en la Secretaría de Estado de Turismo la 
reconversión del sabaiao y del Piso del Maestro como centro internacional de estudios 
para la puesta en valor turística de los recursos culturales y naturales del Pirineo 
occidental, concretado fundamentalmente en el avistamiento de aves de Lindus y la 
excavación de Zaldua. 
La Corporación se da por enterada.  
 
A continuación, toma la palabra el concejal Sr. Juandeaburre, que informa de lo 
siguiente: 
Mancomunidad Servicios Sociales Auñamendi. 
El concejal Sr. Juandeaburre, informa de la sesión convocada para la Asamblea General 
el día 4 de junio, donde se trataron los siguientes temas. 
1.- Información de todas las actividades realizadas por la Mancomunidad que a su 
entender se le dan poca publicidad, porque hay muchas cosas que se hacen y que son 
desconocidas por la gente. 
2.- Se han aprobado unos nuevos estatutos de la mancomunidad ya que estaban muy 
desfasados.  
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Se ha aprobado también una nueva ordenanza reguladora del Servicio de Atención a 
Domicilio (SAD), ya que había mucho temas que se encontraban sin cobertura legal.  
3.- Aprobación de cuentas 2020, con unos ingresos de 456.106,93 € y unos gastos de 
484.747,35 €, habiendo un déficit de 28.640,42 € generados por el gasto de la escuela 
infantil, que tuvo que cerrarse durante el tiempo del confinamiento motivado por el 
COVID, no se cobraron las tasas pero se siguieron generando gastos y después si que 
abrieron pero el alumnado no acudía y por tanto no pagaba y también había que seguir 
pagando los gastos y en cuanto al SAD. ha habido problemas respecto de las horas a 
trabajar, situación que este año ya se ha resuelto porque en Luzaide/Valcarlos la persona 
que trabajaba en la zona se ha jubilado y se ha amortizado la plaza, solucionando con 
ello el asunto. 
4.- Aprobación de presupuestos 2021, con un presupuesto de 518.500,00 euros. 
5.- Aprobación cuotas a aportar por los Ayuntamientos, 14 €/habt. para la escuela 
infantil y 25,50 €/habt. para el Servicio Social de Base. 
 
17.- RUEGOS Y PREGUNTAS 
No se formulan. 
 
Y no habiendo más asuntos que tratar, siendo las 21:00h. del mismo día, se levanta la 
sesión, de lo que doy fe. 
 
 
 
Aurizko udaletxean, 2021eko ekainaren 17an, 19:00etan, Udala Bildu da bilkura arrunta 
egiteko. Bertaratu diren zinegotziak: Juan Miguel Juandeaburre Ainciburu, Miren 
Oyarbide Lapazaran eta Ana Azanza Burusco, bilkura buru alkatea, Jose Irigaray Gil, 
izan da eta idazkaria, udalbatzarena, Marisol Ezcurra Irure. Mikel Gaztelu Alonso 
zinegotziak etortzerik ez duela jakinarazi du. 
 
1.- 2021eko MARTXOAREN 15eko ETA MAIATZAREN 3ko AKTAK 
ONARTZEA 
Udalbatzak erabaki du aho batez martxoaren 15eko eta maiatzaren 3ko aktak onartzea.  
 
2.- 2021eko MARTXOAREN 12tik EKAINAREN 15era ALKATEAK 
EMANDAKO EBAZPENAK 
Irigaray alkateak 2021eko martxoaren 12tik ekainaren 15era eman dituen ebazpenen 
inguruko informazioa eman du; ebazpen horiek bilkurako espedientean daude eta 
udalkideak jakitun dira. 
 
3.- 2020ko KONTUEN HASIERAKO ONESPENA 
Udala Kontuen Batzorde Bereziaren lanak eginez ari da. 
Alkateak, Irigaray jaunak, hitza hartu du eta 2020ko kontuen txostenaz honako 
informazioa eman du:  
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418.041,62 euroko aintzatetsitako obligazio garbiak, 418.450,31 euroko aintzatetsitako 
eskubide garbiak, 275.691,87 euroko gastu orokorretarako diruzaintzako gerakina eta -
896,97 euroko aurrekontu-emaitza daudela, egindako aldaketen eta doikuntzen ondoren. 
Era berean, 2020ko abenduaren 31n kutxan 172.731,05 €-ko izakinak (gehi 
28.186,77+40.000,00 €) zituen arkeo-aktaren berri eman da, bai eta 2020ko abenduaren 
31n 68.186,77 €-ko zor biziaren berri ere. Azkenik, adierazi du aurrekontuaren 
gauzatze-maila % 80,04koa izan dela, eta betebeharren % 97,29 ordaindu dela, finantza-
iraunkortasunaren eta aurrekontu-egonkortasunaren printzipioak betez. 
Horiek horrela, 2020ko Kontuen Txostena ikusita, Udalbatzak erabaki du aho batez: 
1.- Kontuhartzailetzak egindako “Kontu Orokorra” onartzea  
2.- “Kontuen Batzorde Bereziaren Txostena” onartzea eta hura onesten duen erabakia 
iragarki oholean paratzea 15 egun balioduneko epean, Nafarroako Toki Ogasunen Foru 
Legearen 242.3 artikuluaren arabera. 
 
4.- 2021EKO AURREKONTUEN HASIERAKO ONESPENA 
Irigaray alkate jaunak 2021erako udal-aurrekontua aurkeztu du (543.067 €). Gastuei 
dagokienez, azaldu du fotokopiagailu, eskaner eta inprimagailu bat erosi behar dela, 
administrazio elektronikoarekin aurrera jarraitzeko aurreikusitako eskakizunak eta 
arauak betetzeko, abeltzaintza-azpiegituren obrak eta baso-jarduerak, Ipetea zolatzea eta 
eraginkortasun energetikoa, argiteria publikoa berrituz. Jarduera guztiek, diru-laguntza 
jaso dute. Gaineratu du betetzen saiatuko dela baina pandemiak eta diru-laguntzek haren 
betetze mailan eragina izanen dutela. 
Aurrekontuak eztabaidatuta, aho batez erabaki da 2021eko exekuzio oinarriak eta 
aurrekontuak hasiera batean onartzea, iragarki oholean jartzea eta Nafarroako Aldizkari 
Ofizialean argitaratzea, Nafarroako Toki Ogasuneko Foru Legeak dioenarekin bat 
eginez. 
 
5.- 2021eko PLANTILLA ORGANIKOA. HASIERAKO ONESPENA.  
Alkateak, Irigaray jaunak, hartu du hitza eta esan du aurrekontuekin batera urteko 
plantilla organikoa onartu behar dela. 
Udalbatzak erabaki du aho batez 2020ko plantilla organikoa honakoa izatea: 
Funtzionarioak  
Lanpostua: Zerbitzu Anitzetako Langilea. Plaza kopurua: 1. Sarbidea: Oposizio-
Lehiaketa. Maila: Lan egoera: Jardunean. Mailako osagarria %15. Lanpostuko osagarria 
%15,77 Lanaldi osoa.  
Funtzionarioen izen-zerrenda.  
Z.A.L.: Jesús Román Pedroarena Etulain.  
Langile finkoak.  
Lanpostua: Administrari Laguntzailea. Plaza kopurua: 1. Sarbidea: Oposizio-Lehiaketa. 
Maila: D. Lan egoera: Jardunean. Mailako osagarria: %12, Lanpostuko osagarria: 
%28,35, Osagarri iragankorra: %7,91, Lanaldia: % 28,56. 28,56%.  
Lanpostua: Administrari Laguntzailea. Plaza kopurua: 1. Sarbidea: Oposizio-Lehiaketa. 
Maila: D. Lan egoera: Jardunean. Mailako osagarria: %12, Lanpostuko osagarria: 
%28,35, Osagarri iragankorra: %7,91, Lanaldia: % 28,56. 28,56%.  
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Lanpostua: Zerbitzu Anitzetako Langilea. Plaza kopurua: 1. Sarbidea: Oposizio-
Lehiaketa. Maila: E. Lan egoera: Jardunean. Mailako osagarria: 15%. Lanpostuko 
osagarria %8,77, Lanaldia: 35%.  
Lan kontratudun finkoen izen-zerrenda.  
Administrari laguntzailea Ana Isabel Erneta Erro.  
Administrari laguntzailea María José Garralda Zubiri.  
Zerbitzu Anitzetako Langilea: Cristina Carra Garcia.  
Behin-behineko lan kontratudunak:  
Lanpostua:  Euskara teknika Plaza kopurua: 1. Sarbidea: Oposizio-Lehiaketa. Euskara. 
Maila: B. Lan egoera: Jardunean. Lanpostuko osagarria %6,73 Lanaldi osoa.  
Behin-behineko langileen izen-zerrenda:  
 Euskara teknikaria Teresa Iribarren Larrea. 
Orreaga eta Erroibarko Udalekin bateratutako zerbitzuak.  
Kargua: Idazkaria. Plaza kopurua: 1. Sarbidea: Oposizio-Lehiaketa. A Maila. 
Lanpostuko osagarriak: %40, Bateraezintasuna %35 Lanaldi osoa.  
Administrazio lan araubidean kontratatutako langileen izen-zerrenda: 
Ezcurra Irure, Mª Soledad. Bitarteko idazkaria.  Egoera: Jardunean. Antzinatasuna 
2012/06/11 
 
6.- BATZARRE EGITEA (2020KO KONTUAK ETA 2021EKO 
AURREKONTUAK). 
Irigaray alkate jaunak hartu du hitza, eta jakinarazi du, Batzarreko ordenantzaren 8. 
artikuluaren arabera, kontuak eta aurrekontuak onartzearen ondorioz, Udalak batzarre 
bat deitu beharko lukeela bi espedienteen berri emateko bizilagunei. Hortaz, proposatu 
du uztailaren 5ean 19:00etan egitea. 
Aho batez erabaki da urteko kontuen eta aurrekontuen batzarrea uztailaren 5ean 
19:00etan egitea Aurizko Kultur Etxean. 
 
7.- ARETXEKOSARON, 5 POLIGONOKO 160 LURZATIAREN KATASTRO 
ALDAKETARI BURUZKO ERABAKIA 
Irigaray alkate jaunak hartu du hitza. Azaroaren 2an hartutako erabakiaren ondoren 
(160. partzelaren katastro-aldaketa, 5. poligonoa), katastro-teknikak jakinarazi zion 
finkak ez zuela soilik 1990. urteko katastroaren ezarpen-akatsa Aetzubiko bidea dagoen 
bahitegiaren eremuan, baizik eta mendebaldera egungo aparkalekuaren eremuan ere 
(lehen hilerri zaharra zena); 5. poligonoan, 161. katastro-partzela. Udalaren lurzatiak 
jabetza pribatuarena inbaditzen du, eta ekialdeko eremuan gaizki zehaztuta dago egungo 
bidearekiko muga, lehen Larraldeko edo Bernatenako pentzea zena. 
Puntu honetara iritsita, jabearekin batera, Herri Lurren Zerbitzuak egindako finka 
osoaren jasotze topografikoa egitea erabaki zen, jabetzaren ordezkari baten eta 
alkatearen beraren aurrean, zeinak jakinarazten baitu jasotze topografiko erraza dela, 
erreferentziak oso argiak direlako. Alde batetik, hilerri zaharreko pareta, bestetik, 
Aetzubi bideko lizarrak, jabetzakoak direnak, eta, azkenik, kontuan izan behar da 
bertako burdin-hesiak berritu gabe daudela eta oso zaharrak direla. Egindako 
neurketaren arabera bi lurzati daude: batak 917 m2 ditu eta Udalaren herri-lurra da, eta 
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besteak 5.343 m2 ditu eta Nieves Urdiroz Villanuevarena da. Orain arte egindakoa 
jabearen oniritziarekin egin da, eta azkeneko neurketarekin ados dagoela esan du. 
Emakumea berriki hil da eta katastroko teknikariak egindako egokitzapena Yoller 
Urdiroz jaunari jakinaraziko zaio, berak oinordekoei esan diezaien. 
Aho batez erabaki da Herri Lurretako Zerbitzuak idatzitako txosten berria onartzea eta 
haren kopia eta Udalaren erabakia oinordekoei bidaltzea Iñaki Yoller Urdirozen bidez, 
jakin dezaten eta dagozkion ondorioetarako.   
 
8.- AGOAZILAREN LANAK BESTE BATZUEK EGITEA 
Irigaray alkate jaunak hartu du hitza, eta jakinarazi du alguazil jauna bajan dagoela 
denboraldi luze batez eta uda denez lanik handiena dagoen garaia, egin beharreko lanen 
zati bat kanpora ateratzea proposatu du, hala nola itxiturak egitea, belarrak moztea, urak 
mantentzea eta abar. 
Denak ados egonik, aho batez erabaki da behar diren lanak kanpora ateratzea eta 
alkateari ahalmena ematea, udalbatzari aldez aurretik jakitera eman ondoren, behar 
diren kontratuak egin ditzan. 
 
9.- SAN JUAN HERRIKO FESTEI BURUZKO ERABAKIA 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi du bilera bat egin duela gazteekin, ekitaldiren bat 
antolatzeko asmoa zutelako eta jaiak direla-eta antolatzeko aukera aztertzeko. Asmoa ez 
zela beti bezala ospatzea, baina bai jardueraren bat egitea. Kontuan hartuta bai 
Nafarroako Udal eta Kontzejuen Federazioak bai Osasunbideak gomendatzen dutela 
jaiak ez egitea, Kultur Etxean kontzerturen bat antolatzea proposatu zitzaien, baina 
hasieran horretarako interesa zuten gazteek uko egin diote beren asmoari. Beste aukera 
bat da iaz bezala ekitaldiak egitea, publikorik gabeko Dianak, patroiaren meza eta 
adinekoei omenaldia egitea; izan ere, Gaztelu zinegotzi jaunak proposatutakoa betez, eta 
iaz onartu zenez omenaldia egiteko adina 80 urtetik gorakoa izatea, aurten 1936 eta 
1939 artean jaiotako adinekoak omendu behar dira. Ekitaldi horiei gazta banatzeko 
aukera erantsiko zaie, eta hori aztertuko da. 
Zuhurrak izan behar gara, oraindik ere zer egoeratan gauden ikusita, eta aho batez 
erabaki da honako ekitaldi hauek bakarrik egitea: zaindariaren meza eta 1936tik 1939ra 
bitartean jaiotako adinekoei omenaldia. 
 
10.- RED EXPLORA ELKARTEARI ATXEKITZEA 
Irigaray alkate jaunak hartu du hitza, eta Red Explora Elkarteari buruz esan du espazio 
edo ibilbide natural berezien elkarte bat dela, eta Proiektu Estrategikoen Sailaren eta 
Lursarearen (Nasuvinsa) mende dagoela. Ingurugiroarekiko errespetuan oinarrituta 
balioan jartzeko kokaguneak bilatzen dira. Gune bereziak ikusi zituen haiekin, eta 
Arrobiko borden eremua proposatu zen, baso "zaharra" delako, biodibertsitate handikoa 
eta, gainera, kontakizun historikoa duena. Azaldu zitzaion Udalak laguntza jakin batzuk 
jaso ditzakeela, baldin eta elkarteko kide bagara. Horregatik, elkartea ezagututa eta 
haren estatutuetan deskribatutako helburu sozialarekin ados egonik, eta udalerriarentzat 
interesgarria dela ulertuta, elkarteari atxikitzea proposatzen du.  
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Irigaray alkateak egindako proposamenarekin guztiak ados egonik, aho batez erabaki 
da: 
1º.- Red Explora Elkarteari atxikitzea  
2.- Red Explora elkarteko Zuzendaritza Batzordeari eskatzea onar dezala eskaera hori 
eta erabaki dezala erakunde kideen erregistroan alta ematea, bazkide gisa. Estatutuek 
elkartekideei ematen dizkieten eskubideak eta betebeharrak ezagutu eta errespetatzeko 
konpromisoa hartzen du. 
 
11.- AEZKOAKO BATZARRE NAGUSIAK ETA ORBAIZETAKO UDALAK, 
MIKEL ZABALZAREN KASUA IKERTZEKO SUSTATU DUTEN MOZIOA 
ONESTEA  
Irigaray alkate jaunak Orbaizetako Udalak eta Aezkoako Batzarre Nagusiak 
aurkeztutako mozioaren berri eman du. Mozioa Mikel Zabalza kasuaren ikerketari 
buruzkoa da. Hori ikusita, aho batez erabaki da jarraian transkribatuko den mozioa 
onartzea eta harekin bat egitea, eta hartutako erabakia bi erakundeei helaraztea:  
 

Mikel Zabalza gazte nafarraren heriotza ikertzeko eta argitzeko eskatzen duen 
adierazpena 

Mikel Zabalza (1952-1985) beste pertsona batzuekin batera atxilotu zuten duela 35 urte 
ETAko kide gisa, eta Donostiako Intxaurrondoko Guardia Zibilaren kuartelera eraman 
zuten. Mikel Zabalza bizirik sartu zen kuartelera eta, 20 egun geroago, hilda agertu zen 
Bidasoa ibaian. 
Baina zer gertatu zitzaion Mikel Zabalzari? Gaur egun indarrean dagoen bertsio ofizialaren 
arabera, inguru horretan ETAren zulo bat egiaztatzen ari zirela, Zabalzak guardia 
zibilengandik ihes egin zuen, ibaira erori zen eta itota hil zen. Atxilotuek torturak salatu 
zituzten, eta gizartearen zati handi batek ez zuen inoiz sinetsi Guardia Zibilaren bertsioa. 
Pùblico hedabideak 2021eko otsailaren 22an argitaratu zituen grabazio batzuek agerian 
uzten dute Mikel Zabalzaren heriotza Guardia Zibilaren Intxaurrondoko kuartelean 
jasandako torturengatik izan zela. Grabaketa Luis Alberto Perote Mikel Zabalza atxilotu 
zuten garaian CESlDeko (Defentsaren lnformaziorako Goi Zentroko) koronelaren eta 
Galindoren aginduetara zegoen Pedro Gomez Nieto Guardia Zibileko kapitainaren arteko 
elkarrizketa da. Grabazio horretan esaten denez, Intxaurrondon jasandako torturen 
ondorioz hil zen Zabalza; zehazki, buruan poltsa aplikatzeagatik. Grabazio berean Gomez 
Nieto entzun daiteke "eskuetatik joan zaie, galdeketan geratu zaie" esanez. 
 
Nahiz eta zantzu guztien arabera Zabalza Intxaurrondoko kuartelean jasandako torturen 
ondorioz hil zen, 35 urte geroago, familiak oraindik ez du errekonozimendu ofizialik eta ez 
dute inor zigortu. Zabalza familiak ez du egiarik, ez eta, beraz, justiziarik eta erreparaziorik 
ere. Auzitegiek behin baino gehiagotan erabaki dute auzia artxibatzea, froga faltagatik, 
gertatutakoa argitu gabe eta erantzukizunik zehaztu gabe. Heriotza horren 
zigorgabetasunak ezin du aurrera jarraitu. 
 



 
 
 
 

20

Gure ustez, grabazio horiek funtsezkoak izan daitezke kasuan, eta kontuan hartu 
beharrekoak dira. 
 
Horregatik, honako hau erabaki da: 

1.- Tortura legez kontrako indarkeria eta giza eskubideen urraketa gisa errefusatzea.. 
 
2.- Espainiako Gobernuari espediente honekin zerikusia duen guztia desklasifikatzeko 
eskatzea. 

3.- Guardia Zibileko kapitain Gómez Nietok eta garai hartan CESlDeko Juan Alberto 
Peroteren koronel buruak parte hartzen zuten audioak agertu ondoren, audioen edukia 
sakon ikertzeko eskatzea, Mikel Zabalza gazte nafarraren heriotzaren inguruko egia 
jakiteko. 
 
12.- UDAL IKASTETXEA ARANZADI ZIENTZIA ELKARTEARI UDAN 
ERABILTZEKO BAIMENA 
Irigaray alkate jaunak hartu du hitza eta jakinarazi du, aurreko urteetan bezala, Aranzadi 
Zientzia Elkarteak Zalduako aztarnategiko indusketekin jarraituko duela, eta, beraz, 
berriz ere baimena eskatu dutela Aurizko eskola publikoa erabiltzeko. 
Aho batez erabaki da Aranzadi Zientzia elkarteari baimena ematea eskola publikoa 
erabiltzeko ikasleen oporraldia bitartean. 
 
13.- UDAL INDUSTRIALDEENTZAKO DIRU-LAGUNTZA ESKAERA: 
IPETEAKO SARBIDEAREN URBANIZAZIOA ETA ADJUDIKAZIO-
PROZEDURAREN ONESPENA.  
Irigaray alkate jaunak hartu du hitza. Enpresa Politika, Nazioarteko Proiekzio eta 
Laneko zuzendari nagusiaren apirilaren 20ko 157/2021 EBAZPENAREN berri eman 
du. Ebazpen horren bidez, jarduera ekonomikoak garatzeko udal-poligonoak eta -
lokalak sustatzeko diru-laguntzen 2021eko deialdia onartu da, eta Ipetea 
industrialderako sarbidea zolatzeko laguntza eskatzea proposatu du.  
Egindako proposamenarekin ados egonik eta Eunate Ingeniaritzak idatzitako proiektua 
ikusita, honako hau erabaki da aho batez: 
1.- Onartzea AURIZKO IPETEA INDUSTRIALDERA SARTZEKO BIDEA 
ZOLATZEKO PROIEKTUA, Eunate Ingenierosek idatzitakoa. Aurrekontua: 40.571,76 
€, BEZa barne. 
2.- 2021ean jarduera ekonomikoak garatzeko udal poligonoak eta lokalak sustatzeko 
diru-laguntzen deialdirako laguntzen eskaera onartzea. 
3.- 40.000 eurotik beherako kostua duenez, onartu egin da araubide bereziko prozedura 
erabiltzea zenbateko txikiagoko kontratuetarako, Nafarroako Kontratu Publikoei 
buruzko 2/2018 Foru Legearen 81. artikuluan jasotakoaren arabera.  
Aurreikusten da kontratua abuztuaren 1ean formalizatuko dela, alkatetzaren ebazpen 
bidez, eta obrak egiteko epea astebetekoa izango da. Lanak abuztuaren bigarren 
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hamabostaldian egingo dira, abuztuaren 18an hasi eta 2021eko abuztuaren 27an 
amaituz. 
4.- Hurrengo finantza-plana onartzea:  
“LANAK”: AURIZKO IPETEA INDUSTRIALDEKO SARBIDEA ZOLATZEA 
 
INBERTSIOA         
Obraren zenbatekoa (BEZ barne) eta, hala badagokio, eraginak     
40.571,76 €   
Ordainsariak BEZ barne        3.245,74 €.   
             
Inbertsioaren zenbateko osoa BEZ barne     43.817,50 €    
 
FINANTZA-BIDEA         
Pirinioko Planaren ekarpena         7.644,36 € 
Industria Departamentuko diru-laguntza                 
21.908,75€  
Diruzaintzaren soberakina         14.264,39€   
       
Finantzamendua, guztira:                  
43.817,50 €           
Industria Departamenduko diru-laguntzan ezarritako kopurua dezakeen zenbatekoa 
toki-erakundeak aurreikusitako zenbatekoa baino txikiagoa balitz, eta, beraz, toki-
erakundeak finantzatu beharreko zenbatekoa handiagoa bada, gehikuntza hori 
diruzaintzako gerakinetik lortuko da, eta obra horri dagokion zenbatekoari eragingo 
dio.     
 
14.- ESPAINIAKO EKONOMIA ETA GIZARTE BERRESKURAPENEAN 
TOKI ENTITATEEK DUTEN PARTAIDETZARI BURUZ EUPF-ak 
EGINDAKO ERAKUNDE ADIERAZPENARI ATXEKITZEA 
Espainiako Udalerrien eta Probintzien Federazioak, Nafarroako Udalerrien eta 
Kontzejuen Federazioaren bidez, EUPFaren adierazpen instituzional bat aurkeztu du, 
toki-erakundeek Espainiako berreraikuntza ekonomiko eta sozialean duten parte-
hartzeari buruzkoa, toki-erakundeek harekin bat egin dezaten.  
Hura irakurri ondoren, aho batez “Adierazpen Instituzional” hau ONARTU DA eta 
erabakia NUKFari igorriko zaio jakinaren gainean egon dadin eta dagozkion ondorioak 
izan ditzan: 
 
1. Toki-erakundeek Autonomia Erkidegoek Europatik – REACT-EU funtsak eta 
Espainiako Gobernutik ETEentzako eta autonomoentzako zuzeneko laguntzetan – 
jasoko dituzten funtsen ehuneko 15 jaso beharko dute, 15.000 milioi euro, osasun-
gastuak deskontatu ondoren. 
2. Funts horiek biztanleen arabera banatuko zaizkie udalei, eta ad hoc formula 
erabiliko dute diputazioek, kabildoek eta uharteetako kontseiluek. 
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3. Udalerrien, probintzien eta uharteen lurralde-federazioen parte-hartzea 
eskatzea, kasuan kasuko autonomia-erkidegoetara jo dezaten eskakizun hori betetzeko. 
4. Toki Entitate guztiei, Erkidego Autonomoei eta Espainiako Gobernuari erabaki 
honen berri ematea. 
 
15.-  NAFARROAKO POLIGONO EOLIKOEN ETA EGUZKI POLIGONOEN 
ATZERAPEN-ESKAERARI ATXIKITZEA 
Plataformen Koordinakundeak Nafarroako poligono eolikoen eta eguzki poligonoen 
luzapenera atxikitzeko eskaera egin du, eta arazo horrek Espainia osoari eragiten diola 
ikusita, korporazioak, manifestuaren edukiarekin ados egonik, aho batez erabaki du 
ondoren transkribatzen den manifestuari atxikitzea, eta erabakia Luzapen-Plataformaen-
Koordinakundeari helaraztea. 
 
POLIGONO EOLIKOEN ETA EGUZKI-POLIGONOEN AURKAKO MANIFESTUA 
NAFARROAN MORATORIA BEHAR DUGU!! 
 
Klima-aldaketaren ondorioak hemen daude. Gaur egungo hazkunde mugagabearen eta 
garapenaren ereduarekin zerikusia duten berotegi-efektuko gasen isurketek gradu bat 
inguru igo dute lurreko tenperatura globala industriaurreko mailekin alderatuta, 
komunitate zientifikoaren arabera. Kontua da noraino iritsiko den eta zer inpaktu 
onartzeko prest gauden. 
 
Litekeena da berotzeak 2030 eta 2035 artean 1,5 gradu zentigradu gehitzea munduak 
berotegi- efektuko gasen emisioen egungo erritmoa jarraitzen badu. Horrek esan nahi 
du , hamarkada baten bueltan, Parisko Akordioaren helburua (hau da, 2100. urtean 
1,5aren azpitik geratzea ) ezerezean gera daitekeela 
 
Hori saihesteko, aurrekaririk gabeko trantsizioa behar da energia-sisteman, garraioan, 
industrian, nekazaritzan, gure eguneroko bizitzan 1,5eko helburua bete nahi bada. 
2030ean karbono dioxidoaren (CO2) emisioak – berotegi - efektuko gas nagusia – % 55 
murriztu behar lirateke, 1990eko mailarekin alderatuta. 2050ean, isurketa horiek – 
erregai fosiletatik datoz gehienak – desagertuta egon beharko dute, baita lehenago ere, 
2040rako. 
 
Egungo hazkunde-ereduarekin, baliabideen harrapari eta emisio eta ingurumen-
inpaktu global oso larriak sortzen dituenarekin, klima-aldaketari aurre egiteko 
itzulerarik gabeko puntu batera hurbiltzen ari gara. Egoera oso larria da: ekosistemei 
kalte kritikoa egiteaz gain, gizarteen egungo egitura bera ere kaltetuta geratuko 
litzateke. 
 
Azken aldian, eta klima-krisiaren aurrean, energia berriztagarrien hedapen zabalean 
oinarritutako trantsizio ekologiko eta energetikoaren beharraz hitz egiten ari gara. 
Horrela, Estatu espainiarrean instalazio berriztagarrien proiektuen garapen masiboa 
eta eskala handikoa gertatzen ari da, eta Nafarroa ez da salbuespena. 
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Gaur egun, berriztagarrien bidez energia elektrikoa sortzeko proiektu berri eta ugari 
tramitatzen ari dira gure erkidegoan: Erriberako, Lesakako, Lizarrako (Urbasa-Andia), 
Lizoain-Arriasgoitiko, Esteribarko, Olaibarreko, Ezkabarteko, Eguesko Haraneko, 
Anotzibarko, Erdialdeko Eremuko (Valdorba, Ujue, Murillo el Fruto, Tafalla, 
Artajonako) parke eolikoak eta eguzki-poligonoak Erreniaga, Erriberrin,… Ahaztu 
gabe Erribera osoan han-hemenka egin nahi dutenak. 
 
Proiektu horiek egiteak ekosistemetan eragin larriak izango ditu. Eta, hala ere, nekez 
geldiaraziko dituzte adierazitako arazo klimatikoak. Hori horrela da energia 
berriztagarrien mugak direla medio: 
 
• Aldizkakoak dira eta ez daude kontzentratuta; beraz, azpiegitura askoz gehiago 
instalatu behar dira behar den energia-ekoizpena lortzeko. 
• Oro har elektrizitatea ekoizten dute, baina gaur egun Nafarroan kontsumitutako 
energiaren 
% 20 baino ez da kontsumo elektrikoa. Horrek esan nahi du ekonomia goitik-behera 
berregituratu behar dela, eta hori ez dira planifikatzen ari. 
• Eta, gainera, berriztagarriek lehengaiak erauztearen mendekoak izaten 
jarraitzen dute; horietako asko urriak dira, eta energia asko eta ingurumen-inpaktu 
handia behar dute horiek lortzeko. 
• Horregatik uste dugu trantsizio teknologiko soila ez dela gai berez berotegi-
efektuko gasen isuriak murrizteko. Berriztagarriak ez dira nahikoak gaur egun 
kontsumitzen dugun energia kantitateaz hornitzeko. Beharrezkoa da kontsumorako 
xahutze horri modu planifikatu eta 
demokratikoan aurre egitea, edo bestela errealitate gordina inposatu egingo da eta 
kontsumoa murriztu egingo da, indarrez eta plangintzarik gabe. 
  
• Eta CO2 igorle garbiak dira bizitzako lehen urteetan (2,5 urte parke eolikoen 
kasuan, eta 5 urte fotovoltaikoen kasuan). Urte horiek dira, hain zuzen ere, urte 
kritikoak inflexio-puntu jakin batzuk gaindi ez daitezen. 
 
Baina, gainera, berriztagarrien hedapena behar bezala planifikatzen ez bada, gure 
beharrei eusteko gai izango ez den lurralde bat aurkituko dugu. Esan dugun bezala, 
teknologia berriztagarriek muga materialak eta espazialak dituzte Nafarroan eta 
Nafarroatik kanpo. Eta horiek garatzeak presio berria dakar lurraldean, lur-eremu 
handiak behar baitira, inpaktu larriak eraginez nekazaritzan, paisaian, 
biodibertsitatean, ekosistemetan eta beste alderdi askotan. 
 
Horregatik guztiagatik, behean sinatzen dugun erakundeok argi eta garbi esan nahi 
dugu trantsizio ekologikoa ezin dela soilik egin teknologia fosilen ordez teknologia 
berriztagarriak erabiliz. Gure apustua produkzio deszentralizatuan eta instalazio 
berriztagarri txikietan oinarritzen da, lurralde- antolamenduarekiko bateragarritasun 
handiagoa ahalbidetzen baitute, kontsumo-zentroetatik hurbil daudelako, bai eta 
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energia-eraginkortasuna hobetzea eta energia-kontsumoa murriztea ere, egungo 
xahutzearekin jarraitzea eragin gabe. 
 
Berriztagarrien abantaila handienetako bat modulartasuna da, eskala txikiko 
instalazioak efizientzia-maila onarekin garatzea ahalbidetzen baitu. Horregatik, eredu 
erraldoi eta zentralizatuaren aurrean, bestelako eredua proposatzen dugu, sortze-
puntuak kontsumora hurbilduko dituena eta garraio-galerak nabarmen murriztuko 
dituena, tokiko baliabideak aprobetxatuz. 
 
Une erabakigarri baten aurrean gaude, datozen hilabeteetan Nafarroan eskala handiko 
berriztagarrien proiektu ugari baitatoz. Testuinguru horretan, gure ustez, beharrezkoa 
da eztabaida sozial zabala abiaraztea inplikatutako estamentu guztien eta herritarren 
artean; eta erabakitzea ea gizarte gisa jabetzen garen larrialdi klimatikoaz; ea prest 
gauden eta prest gauden ingurumen- eta gizarte-balioak interes ekonomikoen gainetik 
jartzeko; ea ahalegina egingo dugun gure gizartearen behar energetikoak eta 
materialak murrizteko; ea prest gauden gure kontsumo- eta bizimodu-ohiturak 
aldatzeko; ea Nafarroa, hausnarketatik, lasaitasunetik eta plangintza demokratikotik 
abiatuta, trantsizio energetikoaren eredu bat izan daitekeen, edo estatistiketan energia 
berriztagarriaren ekoizle soil gisa baino ez den agertuko; ea jabetzen garen 
berriztagarriek ere mugak dituztela , edo teknologia hutsa arazo guztien konponbidea 
dela pentsatzen jarraitzen dugun; ea herritar gisa gure energia sortzeko prozesuan 
parte hartu nahi dugun, udal eta herri mailako boterea indartuz, kontsumitzaileak 
babestuz. 
Klima Aldaketari eta Trantsizio Energetikoari buruzko Foru Legearen aurreproiektuak 
klima- aldaketaren aurka borrokatzeko oinarri sendoak ezartzen lagun zezakeen; 
egungo energia-eredua aldatzeko aukera paregabea. Baina ez da horrela izan. Eta 
gainerako ingurumen-legedia ez da nahikoa, energia berriztagarrien makroproiektuen 
kopuruari aurre egiteko. 
 
Berotegi efektuko isuriak murrizteko helburuak garaiz betetzeko beharrak, energia-
enpresen gose ekonomiko neurrigabeak eta energia berriztagarrien azpiegituren 
hedapen itzela gauzatzeko plangintzarik ezak arazoa areagotzen lagun dezakete, arazoa 
arindu beharrean. Eta gero berandu izango da. 
 
Egoera larri horren aurrean, ondoko bi eskaera egiten ditugu: 
 
1/ Nafarroako Gobernuari eta Parlamentuari eskatzen diegu arautu eta planifika 
dezatela, gure erkidegoko garapen berriztagarria behar bezala arautuz. Ez dezagun 
utzi asmo azkarrek eta interes ekonomikoek bidea markatzen. Ez dezagun onartu 
trantsizio energetikoaren izenean akats berberak errepikatzea, espekulazio- eta irabazi-
ereduekin. Gure komunitateak behar duen trantsizio ekologiko eta energetikoak bere 
paisaiaren, biodibertsitatearen, kulturaren, nekazaritzaren eta herritarren premiak 
kontuan hartu behar ditu. 
  



 
 
 
 

25

2/ Bitartean, erakunde sinatzaileok eskatzen dugu berehala eten daitezela gaur egun 
tramitatzen ari diren instalazio eolikoen, fotovoltaikoen eta lotutako azpiegituren 
administrazio-prozedura guztiak. Moratoria horren helburua da kudeaketa-arau 
gehigarriak egitea ingurunearen babesaren arloan, produkzio-instalazioen garapena 
eraginkorra eta bateragarria izan dadin ingurunearekin, biodibertsitatearen eta 
gizarte-komunitateen babesarekin. 
 
16.- BESTERIK 
Carlos Leache Arreseren gurpil-aldaketa 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi du, patata ereiteko lurra prestatzeko denbora arazo 
baten ondorioz, Carlos Leacheren lagapen-gurpilean aldaketa bat egon dela, denboraldi 
honetan Azanza TNSak utzita eta datorren urtean Iñaki Cilveti beste horrenbeste eginda. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Mendi salmenta 
Irigaray alkateak jakinarazi du berriki Urdandegietako egurraren lotea saldu zitzaiola 
Maderas Eciolazari enkante publikoan, 24.600 € gehi BEZ, ez baitzen sesteorik izan. 
Eta urrian izandako denboralearen ondorioz Antsobin eroritako zuhitzak adjudikatu 
zaizkiola, 700 € gehi BEZa.   
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Baso Jarduerak. Arrobiko zuhaitz lepatuen deuseztapena. 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi du apirilaren 14an baso-jarduketen deialdiari buruzko 
ebazpena iritsi zela, eta jarduketa guztiak gauzatzeko baimena eman dela; zenbait 
jarduera diru-laguntzetatik kanpo geratu dira aurrekontu-partidarik ez izateagatik, hala 
nola bideak mantentzeko proposatutako jarduketa guztiak. Gaineratu du partida bat 
eman zela Arrobiko bordetan lepauztaiak inausteko, baina, kontuan hartuta jarduketak 
urriaren 7rako justifikatu behar direla, uko egin zaio partida horri, fisiologikoki hori 
egitea astakeria izango litzatekeelako. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Abeltzaintza azpiegiturak 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi du duela gutxi esleitu direla aurreikusitako obrak, 
batetik, Antsobiko mahuka eta Soroluzeako bidea hobetzea Urdazubiko Bengoetxea 
eraikinei 38.673 € gehi BEZa, eta, bestetik, Orreagarekin muga ixtea Soroluzean, 
Joalegietatik Kuarentenara, Garraldako Zakarloari (7.442 €BEZa barne). 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Marka. 
Irigaray alkateak jakinarazi du maiatzaren 15ean 195 UGM markatu zirela Lindus, 
Atalozti, Menditxuri eta Antsobin bazkatzeko, eta horiei beste 20 gehitu behar zaizkiela, 
ardi-aziendaren baliokidetasunetik ateratzen direnak. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
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Auzolana. 
Irigaray alkateak jakinarazi du maiatzaren 15ean 195 UGM markatu zirela Lindus, 
Atalozti, Menditxuri eta Antsobin bazkatzeko, eta horiei beste 20 gehitu behar zaizkiela, 
ardi-aziendaren baliokidetasunetik ateratzen direnak. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Fotokopiagailu berria erostea. 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi du administrazio elektronikoa ezartzeko beharrezkoa 
den erabilera anitzeko makina bat erosi zaiola Dinafaxi, 4.121,80 eurotan, eta horren 
kostua gastu osoaren % 25ean lagundu dela diruz, gutxi gorabehera. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
 
Argien aldaketa. 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi du Industria Sailaren diru-laguntzen deialdian San 
Nikolas kaleko sektorean farolak aldatzeko proiektua aurkeztu dela. Bestalde, laster 
esleituko da pandemiagatik laguntzengatik gastatu behar dugun zatia, 22.000 euro 
ingurukoa.  
Azanza zinegotziak proposatu du diru hori gastatzea iturburutik ur-biltegira doan 
hodiaren ordez, fibrozementuzkoa baita, polietilenozko batekin, amiantoa arriskutsua 
baita. 
Irigaray alkate jaunak argietan gastatzea proposatu du; izan ere, ez dago argi diru hori 
hodian gastatu daitekeenik, ez dakigulako zenbateko kostua duen horrek eta gastu-epeak 
premiazkoak direlako. Hornidura-hodiaren gaiari dagokionez, memoria baloratu bat 
enkargatzea da asmoa, eta memoria hori aurten deitzea aurreikusten den Tokiko 
Inbertsioen Planean aurkeztea. 
Aho batez erabaki da sodio-lurrunezko luminariak leed teknologiaz aldatzeko 
inbertitzea dirua. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Urrobi ugaldean jardutea, Esondoan. 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi du, dagozkion baimenak emanda, tapoi bat kendu dela, 
Esondoa eta Zaldutxipi parean bi zuhaitz erori direlako eta ura ibilguan barna joan ordez 
meandroaren barna joaten zen. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Xuringoako bidea hobetzea 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi du, Girizun kolegiata ateratzen ari den zuhaitzak direla 
eta, sustatzaileekin harremanetan jarri zela eta erabaki dutela, Arrosariobidetik eta 
Antsobitik pasatzeagatik kanona jarri beharrean, modu iraunkorrean geratzea zurgileak 
bere kabuz eta erauzketarako Xuringoan egin dituen hobekuntzak.  
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Mugak berrikustea 
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Irigaray alkate jaunak jakinarazi du Aurizberriko kontzejuko lehendakariarekin 
harremanetan jarriko dela urte honetan data bat ezartzeko eta mugak berrikustera 
joateko. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Sorginaritzagako bidea. 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi du baimena lortu dela Sorginaritzagatik bide bat 
egiteko oinezkoentzako zerbitzua emateko Labakietako etxerako errepidea saihestu ahal 
izateko, Irrintziko etxeek duten moduan.  
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Done Jakue Bideko atakak 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi duenez, Donejakue bidea berriz hastean, erromesek 
Ugaldesaro eta Mugakolarreako atakak irekita uzten dituztenez, eta, ondorioz, 
Antsobiko ganadua errepidera irtetean arriskua dagoenez, lehenengoa bideratzea erabaki 
du, eta Ingurumen Sailari jakinarazi dio arazoari irtenbidea emateko. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Kultur jarduerak 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi du, pairatzen ari garen pandemia dela eta, gauza asko 
ezin izango direla egin, iaz bezala kultur etxean jarduera kontrolatuak egingo direla, 
hala nola Loizuko gizonaren erakusketa eta hitzaldia, Txistularien kontzertu bat 
Noaingo guduaren oroitzapena dela eta, Aezkoa Elkartearekin batera Xabier Irujoren 
hitzaldi bat, Orreagako gatazkari buruzkoa, eta abuztuaren hamabostaren inguruan, 
Javier Goikoa Juangoren hitzaldia, teilatuak egiteko oholtxoen ekoizpenari buruzkoa.  
Gaineratu du Nabarralderekin lanean ari direla udazkenean hitzaldi-ziklo bat egiteko eta 
Kultura Sailarekin Ondarearen Jardunaldiaren barruan zerbait egiteko. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
 
Pirinioko Mahaia 
Irigaray alkateak jakinarazi du Pirinioko Mahaiak, eskualdera bideratutako partida 
ekonomikoez gain, arazo komunak ere landu dituela, hala nola Pirinioetako obretatik 
datozen hondakin geldoen kudeaketa, osasun-arazoak, hezkuntza, ibai-igerilekuak edo 
inguruko masifikazioa. Gai ekonomikoen barruan, EH-Bilduk Estatuko aurrekontu 
orokorrei egindako zuzenketatik datozen hiru milioi euroak nola kudeatu aztertzen ari 
direla  
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Pirinioko Planaren proiektuak 
Irigaray alkateak jakinarazi du Pirinioetako Planaren laguntzen deialdiaren barruan hiru 
proiektu aurkeztu direla: Ipeteako poligonorako sarbidea hobetzea eta Erro, Orreaga eta 
Luzaidekin lankidetzan aritzeko bi proiektu (baso-lanen enpresa erdi publiko bat 
sortzeko azterketa eta Donejakue Bidea hobetzea hainbat zatitan). 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
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Antsobiko ugaldeko piszina. 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi du EKHak ez duela onartuko errekan presarik, 
justifikatuta ez badaude, eta Osasun Publikoak ez duela baimenik ematen eremu 
horretan bainatzeko, uste baitu urak ez direla egokiak bainatzeko. Egoera berean 
daudela Otsagabia, Ezkaroz eta Aurizberri; beraz, horren inguruan zer neurri har 
daitezkeen ikusteko bildu dira. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Maisuen etxean turismo proiektua egitea. 
Irigaray alkate jaunak jakinarazi du, PASTD Helburuetako Turismo Iraunkortasunerako 
Plan Autonomikoan (PASTD) sar daitezkeen proiektuak identifikatzeko deialdiaren 
barruan, Turismoko Estatu Idazkaritzan aurkeztu dela sabaiaren eta Maisuaren pisuaren 
birmoldaketa, mendebaldeko Pirinioetako kultura- eta natura-baliabideen balioespen 
turistikoa egiteko nazioarteko azterketa-zentro gisa. Funtsean, Lindusko hegaztien 
behaketa eta Zalduako indusketan zehazten da. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da.  
 
Juandeaburre zinegotziak hitza hartu du eta honakoa jakinarazi du: 
Auñamendi Gizarte Zerbitzuetako Mankomunitatea 
Juandeaburre zinegotziak jakinarazi du ekainaren 4an Batzar Orokorra izan zela eta gai 
hauek jorratu zirela: 
1.- Mankomunitateak egindako jarduera guztiei buruzko informazioa, bere ustez 
publizitate gutxi ematen diotenak, gauza asko egiten direlako eta jendeak ez dituelako 
ezagutzen. 
2.-Mankomunitatearen estatutu berriak onartu dira, oso zaharkituta baitzeuden. Etxez 
Etxeko Arreta Zerbitzua arautzen duen ordenantza berri bat ere onartu da, gai asko lege-
babesik gabe baitzeuden.  
3.- 2020ko kontuak onartzea, 456.106,93 euroko diru-sarrerekin eta 484.747,35 euroko 
gastuekin, haur-eskolaren gastuak eragindako 28.640,42 euroko defizitarekin, zeina 
COVIDek eragindako konfinamenduak iraun bitartean itxi behar izan baitzen, ez ziren 
tasak kobratu, baina gastuak izaten jarraitu zen, eta, ondoren, bai, ireki zuten, baina 
ikasle batzuk ez ziren joaten eta ez zuten ordaintzen, baina gastuak ordaintzen jarraitu 
behar zen. Etxez Etxeko Laguntza Zerbitzuari dagokionez, arazoak egon dira lan egin 
beharreko orduei dagokienez, eta aurten konpondu da egoera hori; izan ere, Luzaiden 
lan egiten zuen pertsonak erretiroa hartu du eta plaza amortizatu da, eta horrekin 
konpondu da gaia. 
4.- 2021eko aurrekontuak onartzea, 518.500,00 eurotan. 
5.- Udalek egin beharreko ekarpenak onartzea: 14 €/biz. Haur eskolarako eta 25,50 
€/biz. Gizarte Zerbitzurako. 
 
17.- ESKAERAK ETA GALDERAK. 
Ez daude. 
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Eta gai gehiagorik ez zegoenez gero, bilkurari bukaera eman zaio egun bereko 
21:00etan, eta nik neuk akta idatzi eta fede eman dut. 
 
 
 
 


